
 INFORMATIEMEMO RAAD 

Kenmerk: 20inf00021
Datum advies:
16 maart 2020

Onderwerp:
Voortgang Fietsagenda

Kennis nemen van:
Stand van zaken van de uitvoering van de Fietsagenda dat onderdeel uitmaakt van de Fietsnota 
"Overbetuwe fietst verder" Naar een optimaal fietsnetwerk tussen de kernen.

Status advies:
openbaar

Argument: (indien niet openbaar)

Portefeuillehouder:
W.H. Hol

Datum b&w-vergadering:
24 maart 2020

Betrokkenen bij voorstel extern: Betrokkenen bij voorstel intern:
M. Spijker (TO)

Bijlagen:

Kennis nemen van:
Stand van zaken van de uitvoering van de Fietsagenda dat onderdeel uitmaakt van de Fietsnota 
"Overbetuwe fietst verder" Naar een optimaal fietsnetwerk tussen de kernen. 

Inleiding
De raad heeft op 9 januari 2018 de Fietsnota "Overbetuwe fietst verder", Naar een optimaal 
fietsnetwerk tussen de kernen vastgesteld. 

De nota bestaat uit de volgende onderdelen:
- analyse van de verbindingen tussen de kernen;
- fietsnetwerk waarin prioritering is aangebracht in de verbindingen;
- fietsagenda waarin maatregelen zijn omschreven om de kwaliteit van het fietsnetwerk te 

verbeteren.

Toegezegd is dat we u zouden informeren over de voortgang van de Fietsagenda. In deze 
memo geven we een toelichting op de huidige stand van zaken. 

Samenvatting
In de afgelopen 2 jaar zijn veel verkenningen uitgevoerd. Een deel hiervan is inmiddels verder 
uitgewerkt tot een concreet project. Deze zullen in 2020 worden uitgevoerd. Andere punten zijn 
ondergebracht bij grote projecten zoals Knoop 38, Visie op de Linge (Weteringsewal) en 
Verkenning snelfietsroute Arnhem-Elst-Nijmegen. Daarnaast zijn er nog een tweetal actiepunten 
aan de agenda toegevoegd. In onderstaand tabel is de stand van zaken toegelicht per actiepunt.



Om in een oogopslag duidelijk te maken wat de status is van een actiepunt zijn onderstaande 
symbolen toegevoegd. 
 

status
Afgerond/onderdeel regulier werk

Uitvoeringsfase (realisatie project)

Uitwerkingsfase (bepalen hoe het 
project uitgevoerd moet worden)
Onderzoeksfase (de beste oplossing 
zoeken)
Verkenningsfase (procesaanpak 
opstellen)

Nr. Actiepunt Toelichting Stand van zaken

Uitbreiden netwerk

1 Oost-west verbinding via 
Betuwelijn

We willen de missende 
schakel oplossen in het 
netwerk in oost-
westverbinding aan de 
zuidzijde van de gemeente. 
In de verkenning nemen we 
toekomstige ontwikkelingen 
mee van de Betuwelijn. De 
route is opgenomen in de 
Gebiedsvisie Knoop 38. Met 
de stakeholders gaan we in 
gesprek om de stappen te 
bepalen die nodig zijn om tot 
een concreet plan te komen.

De provincie is gestart met een 
verkenning naar de spoorlijn Tiel-
Elst-Arnhem. In deze verkenning 
worden ook de mogelijkheden voor 
fietsgebruik nabij het spoortracé 
meegenomen. De raad is hierover 
geïnformeerd met een 
informatiememo (19inf00027). De 
provincie verwacht in Q2 2020 de 
resultaten met de gemeente te 
kunnen delen. We zullen deze 
resultaten vervolgens ook delen met 
de raad.
Vanuit de uitwerking van de 
Gebiedsvisie Knoop 38 is nog niet 
gestart met een 
haalbaarheidsonderzoek. We 
wachten eerst de resultaten af van 
de verkenning van de provincie.

Behouden netwerk (inclusief verbeteren bestaande schakels)

2 Westelijke en zuidelijke 
fietsontsluiting 
bedrijventerrein Park 15

Goede ontsluiting van 
werkgelegenheidslocaties 
voor de fiets stimuleert 
fietsgebruik in het woon-
werkverkeer. Het 
bedrijventerrein is in 
ontwikkeling. Door vroegtijdig 
de fietsbereikbaarheid te 
waarborgen stimuleren we 
fietsgebruik door 
werknemers. Bij de 
verkenning nemen we de 
ontwikkelingen mee van 
landschapspark De 
Danenberg en Knoop 38.

Bij de uitwerking van de plannen voor 
landschapspark De Danenberg is 
gebleken dat een fietsverbinding 
langs de Rietgraaf niet haalbaar is. 
De westelijke fietsontsluiting van 
Park 15 gaat over de bestaande 
infrastructuur (Akkerstraat, Van 
Balverenlaan). Deze rijbaan vraagt 
geen aanpassingen omdat het 
aandeel autoverkeer laag is en 
combinatie auto en fietsverkeer geen 
aanvullende maatregelen vraagt. 
In overleg met de ontwikkelaar van 
Park15 is afgesproken de zuidelijke 
fietsroute naar Park15 te realiseren 



door een verbinding te maken tussen 
Park15 en de Van Balverenlaan. 
Realisatie is gepland in 2020.

3 Heterensestraat tussen 
Weteringsewal en 
Zeegstraat (na realisering 
verbinding ad 1)

Met de realisatie van de 
fietsverbinding Betuwelijn 
krijgt de Heterensestraat een 
andere functie binnen het 
netwerk. De Heterensestraat 
verbindt Heteren met de 
nieuwe verbinding 
Betuwelijn. De 
Heterensesnestraat voldoet 
niet aan de gestelde 
kwaliteitseisen. We willen 
een beter wegprofiel 
realiseren. We gaan nader 
verkennen wat de 
mogelijkheden zijn om dit te 
concretiseren. 

We hebben voor dit wegvak een 
verkenning uitgevoerd. Hieruit komt 
naar voren dat gezien het gebruik en 
de inrichting van het huidige 
wegprofiel geen aanvullende 
maatregelen noodzakelijk zijn. 
Aandachtpunt is wel de 
fietsvriendelijke bermverharding (dus 
geen grote kuilen). Verder is het een 
optie om op het begin van het tracé 
(eerste 20m) te accentueren door 
gekleurd asfalt toe te passen of 
markering. Aangezien we aan de 
slag gaan met de Zeegstraat 
(Heterenstraat sluit hierop aan) 
zullen we deze maatregel meenemen 
in dit project.

4 Kruispunten N837 
Nijburgsestraat met N836 
Knoppersweg 

Dit kruispunt is niet optimaal 
ingericht voor een locatie 
waar veel fietsers gebruik 
van maken. 
De provincie is een 
reconstructie aan het 
voorbereiden.

De provincie heeft het kruispunt in 
2018 aangepast.

5 Route Oosterhout – 
Nijmegen

Fietsers ervaren de route 
Oosterhout – Nijmegen aan 
de kant van Oosterhout niet 
als eenduidig. Samen met de 
gemeente Nijmegen willen 
we verkennen hoe we de 
route kunnen verduidelijken 
en een nadrukkelijkere rol in 
het fietsnetwerk kunnen laten 
spelen. Onderdeel van deze 
verkenning is het Kerkepad. 
Hiervoor is eerder al 
financiering beschikbaar 
gesteld door de 
gemeenteraad.

Het ontwerp is uitgewerkt. De 
planning is om het fietspad in 2020 te 
realiseren.

6 Rijksweg Noord en Zuid De hoofdfietsroute-plus langs 
de Rijksweg Zuid en Noord 
kent een aantal kruispunten 
die nog niet de topkwaliteit 
hebben die past bij de 
ambitie die we voor deze 
route hebben. 
Enkele kruispunten maken 
onderdeel uit van de studies 
Spoorkruisingen Elst Noord 

De regio ziet ook de potentie van 
deze fietsroute en heeft deze 
opgenomen in het regionale 
Ambitiedocument Duurzame 
mobiliteit en bereikbaarheid. Er is 
een eerste pre-verkenning uitgevoerd 
naar de haalbaarheid van een 
snelfietsroute. In 2020 volgt een 
nadere tracéverkenning samen met 
de gemeenten Arnhem en Nijmegen.



en Gebiedsvisie Knoop 38.
Het project Spoorkruisingen Elst 
Noord is inmiddels in uitvoering. 
De ontwerpopgave voor Knoop 38 is 
nog niet afgerond. Belangrijk 
uitgangpunt is dat de fietser de 
knoop comfortabel en veilig moet 
kunnen passeren.

7 Drielse Rijndijk tussen 
Driel en Arnhem 

Dit gedeelte van de Drielse 
Rijndijk maakt onderdeel uit 
van het hoofdfietsnetwerk. 
De huidige inrichting past 
hier nog niet bij. Samen met 
gemeente Arnhem willen we 
verkennen hoe het 
wegprofiel beter aansluit bij 
de functie. Daarnaast willen 
we ook een verkenning 
uitvoeren naar alternatieve 
routes tussen Driel en 
Arnhem(Zuid) zoals de route 
Baltussenweg en Het Vlot. 

Er is nog niet gestart met deze 
verkenning. Om inzicht te krijgen in 
gebruik van de wegen is wel een 
telling uitgevoerd. Deze telling maakt 
duidelijk dat zowel de route 
Honingveldsestraat/Het Vlot en de 
Drielse Rijndijk met beide 700 
fietsers per dag, drukke fietsroutes 
zijn. In 2020 zullen we de verkenning 
opstarten.
Aandachtspunt is de dijkversterking 
in het kader van het 
hoogwaterbeschermingsprogramma 
(HWBP). Bij de uitvoering van dit 
project zal er mogelijk een nieuwe 
rijbaan wordt aangelegd en dit biedt 
kansen voor een nieuwe 
weginrichting. 

8 Zeegstraat bij Valburg Om de Zeegstraat de 
kwaliteit te geven die past bij 
een schakel in het 
hoofdfietsnetwerk zijn 
maatregelen noodzakelijk. 
Hiervoor gaan we een plan 
opstellen. 

Er is een schetsontwerp opgesteld 
voor de Zeegstraat. Inmiddels is er 
budget beschikbaar gesteld voor de 
uitvoering. In 2020 zal het project 
verder worden voorbereid samen met 
de stakeholders en vervolgens 
worden uitgevoerd.

9 Muskushouwsestraat in 
Heteren

De Muskushouwsestraat is 
een belangrijke schakel in 
het fietsnetwerk voor 
Heteren. We willen een beter 
wegprofiel realiseren en 
voorzien in verlichting.
We gaan nader verkennen 
wat de mogelijkheden zijn 
om dit te concretiseren.

Er is een ontwerp opgesteld voor de 
Muskushouwsestraat tussen de 
Weerbroek en Weteringsewal. Het 
voorstel is om een vrijliggend 
fietspad aan te leggen. Er is budget 
beschikbaar gesteld om dit te 
realiseren. De planning is om het 
fietspad in 2020 aan te leggen.

10 Weteringsewal tussen 
Muskushouwse-straat en 
Logtsestraat bij Valburg

De Weteringsewal tussen 
Muskushouwsestraat en 
Logtsestraat bij Valburg is 
een belangrijke schakel in 
het fietsnetwerk. We willen 
een beter wegprofiel 
realiseren. We gaan nader 
verkennen wat de 
mogelijkheden zijn om dit te 
concretiseren. 

In het speerpunt Optimale 
verbindingen tussen de kernen is de 
fietsroute langs de Linge expliciet 
opgenomen. We zien meerwaarde in 
een gezamenlijke aanpak met onze 
buurtgemeenten en waterschap. We 
hebben het afgelopen jaar een plan 
van aanpak opgesteld voor een 
verkenning van de Linge. Dit moet 
resulteren in een maatregelenpakket 
zodat de Linge een landschappelijke, 
ecologische en recreatieve drager 



wordt. In 2020 start deze verkenning 
waarin de optimalisatie van de 
fietsroute een belangrijke opgave zal 
zijn.

11 Bemmelseweg tussen 
Einsteinweg en A325 in 
Elst

De Bemmelseweg tussen 
Einsteinweg en A325 in Elst 
is een belangrijke schakel in 
het fietsnetwerk. We gaan 
verkennen hoe we dit 
wegvak beter laten 
aansluiten bij de gestelde 
kwaliteitseisen. De provincie 
neemt deze schakel mee in 
de verkenning onderhoud 
A325. Daarnaast is deze 
verbinding onderdeel van de 
verkeersstudie van Park 
Lingezegen.

In samenspraak met de provincie en 
de gemeente Lingewaard is een 
schetsontwerp gemaakt voor het 
wegvak. Dit ontwerp houdt in dat de 
fietser met een vrijliggend fietspad de 
A325 kruist. De provincie en 
gemeente Lingewaard hebben 
hiervoor financiële middelen 
toegezegd. In 2020 wordt het 
ontwerp verder uitgewerkt en zal er 
een voorstel voor medefinanciering 
aan de raad worden voorgelegd.

12 Breedlersestraat bij Elst De inrichting van de 
Breedlersestraat moet 
worden afgestemd met de 
functie van de weg. Deze 
weg is opgenomen in de 
verkeerstudie van Park 
Lingezegen. Na afronding 
van deze studie gaan we 
verkennen hoe het wegvak 
beter aansluit bij de gestelde 
kwaliteitseisen. 

De Breedlersetraat ligt parallel met 
de Kattenleger. Voor de verbinding 
tussen Elst en Bemmel is de focus 
op de route Bemmelseweg/ 
Kattenleger komen te liggen. Zie 
toelichting op voorgaande punt.
Vanuit de verkeerstudie Park 
Lingezegen is opgenomen dat er 
voorlopig geen maatregelen 
noodzakelijk zijn. De verwachting is 
dat met de doortrekking van de A15, 
de doorstroming op het 
hoofdwegennet verbetert. Na de 
realisatie van dit project kan bepaald 
worden wat de exacte effecten zijn 
op het onderliggende wegennet en 
welke maatregelen nog wenselijk 
zijn. 

13 Rotonde N836 
Tielsestraat en De Vang 
in Valburg

Deze rotonde is niet goed 
ingericht voor fietsers, terwijl 
er veel fietsverkeer gebruik 
van maakt. 
We gaan in gesprek met de 
provincie, de wegbeheerder, 
om de situatie te verbeteren.

Er is een verkenning uitgevoerd naar 
de inrichting van de rotonde. De 
conclusies zijn gedeeld met de 
provincie. Deze wil de rotonde niet 
grootschalig aanpassen. Ze voeren 
wel een kleine wijziging in het 
ontwerp uit zodat de fietser van uit 
het noorden comfortabeler de 
rotonde kan passeren. 

14 Kruispunten N836 
Wageningsestraat met 
Verbindingsweg en 
Parallelweg Noord in 
Zetten

De kruispunten zijn niet goed 
vormgegeven voor een 
locatie waar schakels van het 
hoofdfietsnetwerk 
samenkomen. 
We gaan in gesprek met de 
provincie, de wegbeheerder, 
om de situatie te verbeteren. 

Er zijn verkenningen uitgevoerd naar 
beide kruispunten. Beide kruispunten 
worden meegenomen bij de het 
project optimalisatie 
stationsomgeving Zetten-Andelst.



15 Boelenhamsestraat bij 
Hemmen

De Boelenhamsestraat heeft 
een beperkte weginrichting. 
De weg maakt onderdeel uit 
van een schoolroute. We 
gaan verkennen hoe we de 
weginrichting kunnen 
verbeteren. alleen 
kantmarkering. We gaan 
verkennen hoe de 
vormgeving verbeterd kan 
worden.

Er is een verkenning uitgevoerd naar 
mogelijke verbeteringen. Uit deze 
verkenning komt naar voren dat de 
weg voldoet aan de richtlijnen. Om 
de fietser een betere plek te geven 
zou de verdeling van rijlopers een 
optie kunnen zijn. Daarnaast is 
bermonderhoud (geen kuilen) een 
belangrijk aandachtspunt omdat de 
rijbaan niet al te breed is. We zien nu 
geen aanleiding om grootschalige 
maatregelen op korte termijn uit te 
voeren. Mocht er vanuit 
wegenonderhoud grootschalige 
werkzaamheden plaatsvinden dan 
bepalen we welke maatregelen 
wenselijk zijn.

16 Kruispunten Grote 
Molenstraat / 1e – 2e 
Weteringsewal in Elst

De kruispunten zijn niet 
optimaal vormgegeven. We 
gaan verkennen hoe de 
kruispunten kunnen worden 
verbeterd en hoe we dit 
kunnen realiseren. Hierbij 
houden we ook rekening met 
de tijdelijke extra 
verkeersdruk op de 1e 
Weteringsewal en Grote 
Molenstraat tijdens de 
werkzaamheden project 
Spoorkruisingen Elst Noord.

Vooruitlopende op de uitkomsten van 
de gezamenlijke verkenning naar de 
Linge (zie actiepunt 10) is er budget 
gereserveerd voor 2022 om een 
fietspad aan te leggen langs de Linge 
tussen spoorkruising 1e 
Weteringsewal en Grote Molenstraat. 
De kruispunten zullen meegenomen 
worden in dit project. 

17 Kruispunt N837 
Polderstraat / Poort van 
Midden Gelderland Groen 
in Heteren

Dit kruispunt maakt 
onderdeel uit van de 
fietsroute Heteren naar de 
sportvelden. Het kruispunt is 
niet optimaal ingericht voor 
een locatie waar veel fietsers 
gebruik van maken. 
We gaan in gesprek met de 
provincie, de wegbeheerder, 
om de situatie te verbeteren. 

Er is een verkenning uitgevoerd naar 
verbeteringen van het kruispunt en 
de gehele route tussen de 
sportvelden en de rotonde 
Achterstraat-Polderstraat. De 
resultaten zijn gedeeld met de 
dorpsraad. Het voorkeursalternatief 
wordt momenteel uitgewerkt. Daarna 
gaan we in gesprek met de provincie. 
De planning is om in Q2 2020 een 
voorstel gereed te hebben. 

18 Weteringsewal De route langs de Linge 
heeft veel potentie voor 
recreatie. We gaan 
verkennen hoe de 
vormgeving verbeterd kan 
worden. 

Zie actiepunt 10

19 Waaldijk Door het project 
Dijkversterking Waaldijk van 
Waterschap ontstaan er 
kansen om de vormgeving 

Gezamenlijk met alle betrokken 
gemeenten, provincie en waterschap 
is een studie gestart, onder de 
noemer Gastvrije Waaldijk, naar de 



van de Waaldijk te 
verbeteren voor de fiets. We 
gaan verkennen hoe we dijk 
verkeersveiliger kunnen 
maken. 

inrichting van de dijk tussen 
Gorinchem en Nijmegen. We beogen 
met een nieuwe weginrichting de 
verkeersveiligheid te verbeteren op 
de dijk. De uitvoering is afhankelijk 
van de planning van de 
dijkversterking.

20 Drielse- en Randwijkse 
Rijndijk tussen Driel en 
Randwijk.

De route langs de Neder-Rijn 
heeft veel potentie voor 
recreatie. We gaan 
verkennen hoe de 
vormgeving verbeterd kan 
worden.

We hebben deze verkenning nog niet 
opgestart. We zullen hiermee starten 
in Q3 2020.

21 Achterstraat en Boltweg Dit is een drukke fietsroute. 
We gaan verkennen of er 
aanvullende maatregelen 
mogelijk zijn.

Er is in beeld gebracht wat de 
knelpunten zijn en welke 
verbeteringen doorgevoerd zouden 
kunnen worden ter verbetering van 
de verkeersveiligheid. De resultaten 
zijn gedeeld met de dorpsraad.  We 
verwachten in Q3 2020 een voorstel 
gereed te hebben. 

22 Wanraaij (ontsluiting De 
Schalm)

Fietser maken veelvuldig 
gebruik van de Wanraaij, de 
ontsluitingsweg van 
bedrijventerrein De Schalm. 
Op deze route mogen de 
fietsers niet fietsen. Dit zorgt 
voor onveilige situaties. We 
gaan verkennen hoe we de 
veiligheid kunnen verbeteren.

Er is een ontwerp gemaakt dat 
bestaat uit de aanleg van een 
fietspad naast de Wanraaij. Er is 
budget beschikbaar gesteld en het 
fietspad wordt in 2020 aangelegd.

Informeren en beïnvloeden

23 Fietsknooppuntensystee
m beheer en onderhoud

Het 
fietsknooppuntensysteem is 
in onze gemeente 
beschikbaar in de vorm van 
bewegwijzeringsborden en 
informatieborden. De 
gemeente werkt met de 
fietspartners samen om te 
zorgen dat het systeem in 
goede staat blijft. 

Dit is een doorlopend proces dat 
opgepakt wordt door team Openbare 
Werken.

24 Bewegwijzering De bewegwijzering is niet op 
alle locaties duidelijk 
aangegeven. We gaan 
verkennen waar 
verbeteringen mogelijk zijn.

Dit actiepunt is nog niet opgepakt. De 
verkenning zullen we in Q3 2020 
opstarten.
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25 Fietsvoorlichting en -
educatie

Om te waarborgen dat de 
fiets een volwaardige positie 
in het verkeer blijft houden 
en zelfs een betere positie 
krijgt, is voorlichting en 
educatie noodzakelijk. 
We verkennen wat de 
mogelijkheden zin om dit 
verder uit te breiden. 

Naast deelname aan reguliere 
campagnes/acties vanuit Regionaal 
Orgaan voor de Verkeersveiligheid 
(ROV) Oost Nederland zijn er 
aanvullende acties uitgevoerd. Zo is 
de GO MONO campagne 
(smartphonegebruik in het verkeer) 
op een viertal scholen uitgevoerd en 
zijn er trainingsdagen voor senioren 
en nieuwe Nederlanders 
georganiseerd. We zien dit als een 
doorlopend proces en we sluiten aan 
de reguliere campagnes en waar 
behoefte is aan extra 
voorlichting/educatie zullen we dit 
faciliteren.

26 Overleg met de 
Fietsersbond

Het is belangrijk om de 
menig van de gebruiker goed 
te kennen. Met de 
Fietsersbond gaan we 2x per 
jaar met elkaar in gesprek en 
wordt er een 
signaleringswijze 
afgesproken.

De afgelopen jaren hebben we 
minimaal 2 keer per jaar met de 
Fietsersbond gesproken. In dit 
overleg zijn projecten en 
aandachtspunten behandeld. We 
zien veel meerwaarde in deze 
aanpak en zullen hiermee doorgaan.

27 Fietsvoorzieningen bij 
bushalten

Als voor- en natransport van 
OV speelt de fiets een 
belangrijke rol. De huidige 
fietsenstallingen bij veel 
bushalten zijn niet op orde. 
Deze voldoen niet meer aan 
de wensen van de reizigers. 
Je kunt niet eenvoudig je slot 
vastmaken aan de klem. 
Daarnaast is er snel kans op 
schade aan de fiets. We 
gaan na welke maatregelen 
er nodig zijn bij de bushalten.

Na een verkenning van alle 
bushalten is een plan uitgewerkt om 
de bestaande fietsklemmen te 
vervangen en waar nodig uit te 
breiden. De fietsvoorzieningen 
voldoen nu aan de nieuwste 
inrichtingseisen.

Consequenties
Aan deze memo zijn geen consequenties verbonden. 

Communicatie
Er zal geen verdere communicatie plaatsvinden over deze memo.



Behandelend adviseur voor technische vragen: V. Dinnissen, tel.: 14 0481, email: 
v.dinnissen@overbetuwe.nl

HET COLLEGE VAN BURGEMEESTER EN WETHOUDERS,
de gemeentesecretaris, de burgemeester,

mr. M.F.H. Knaapen R.P. Hoytink-Roubos 
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